
 

Vragen vergaderstukken gemeenteraad of raadscommissie Ridderkerk 

Algemene informatie 

 Onderwerp/omschrijving vergaderstuk: verordening afvalstoffenheffing 

 Vergaderdatum: 4 juni 2020 

 Steller en fractie: Anton Rottier, SGP 

 Portefeuillehouder: Japenga 

 Datum indiening vraag bij griffie: 30 april 2020 

 Datum ontvangst beantwoording college bij griffie: 22 mei 2020 

Vragen en antwoorden 

Vraag 1  

Art. 20 over ongeadresseerd drukwerk treedt in werking op 1 januari 2021, dat staat geformuleerd 

in art. 23. Bij andere gemeente hebben aanbieders van ongeadresseerd drukwerk juridische 

procedures aangespannen. Enkele steden zijn daarom nog niet overgegaan tot invoering van de 

ja-ja sticker.  

Indien dergelijke juridische procedures ook in Ridderkerk worden aangespannen, kan dan met 

zekerheid worden aangenomen dat invoering op 1 januari 2021 mogelijk is. 

Antwoord 1 

Nee, dat kan niet met zekerheid worden aangenomen. De gemeente neemt contact op met 

brancheorganisaties over het geplande opt-in systeem in de hoop zulke procedures te voorkomen. 

 

Er zijn in andere steden inmiddels meerdere uitspraken m.b.t. deze juridische procedures 

geweest. De volgende zijn van toepassing op onze gemeente: 

- De gemeente Amsterdam heeft de Ja/Ja-sticker op 1 januari 2018 ingevoerd. In september 

2019 heeft het gerechtshof van Amsterdam geoordeeld dat de sticker juridisch toelaatbaar 

is. De organisatie van grafische bedrijven KVGO en de verspreiderskoepel MailDB is in 

cassatie gegaan tegen deze uitspraak van het gerechtshof in Amsterdam. Op dit moment is 

nog geen uitspraak gedaan.  

In het geval dat de Hoge Raad tot het oordeel komt dat de invoering van het opt-in systeem in 

strijd is met de wet, kan elke gemeente die het systeem al heeft ingevoerd aansprakelijk gesteld 



worden voor de daardoor geleden schade. MailDB en KVGO zullen dan wel moeten aantonen dat 

zij schade hebben geleden door de invoering van het opt-in systeem, dat die schade een 

rechtstreeks gevolg is van de invoering van het systeem, en hoe hoog deze schade is. Bovendien 

hebben MailDB en KVGO een schadebeperkende plicht. Zij moeten maatregelen nemen om de 

(hoogte van de) schade te beperken. Dit vinden we een acceptabel risico en zeker geen reden om 

niet tot invoering van het opt-in systeem over te gaan. 

- Gemeente Rotterdam had 1 april 2020 bedacht als invoeringsdatum van de Ja/Ja-sticker, 

maar volgens de folderbedrijven is dat te snel. Zij willen een langere overgangsperiode om 

maatregelen te nemen. Bij de voorzieningenrechter hebben zij gelijk gekregen. De 

gemeente heeft de invoering van de Ja/Ja-sticker moeten uitstellen tot de zomer van 2021. 

De gemeente dient een overgangstermijn van 20 maanden in acht te nemen vanaf 12 

december 2019, toen de gemeenteraad besloot om de Ja/Ja-sticker in te voeren. De 

rechter oordeelt dat de door eisers gevorderde overgangstermijn van 20 maanden door de 

gemeente Rotterdam in acht genomen dient te worden. 

Het heeft ook voor onze gemeente de voorkeur om een overgangstermijn van 20 maanden te 

hanteren (na vaststelling van de Afvalstoffenverordening Ridderkerk 2020). De verwachting is dat 

de Hoge Raad binnen 16 maanden uitspraak zal doen. In die cassatie komt de principiële vraag 

aan bod of het invoeren van de Ja/Ja-sticker toegestaan is. Wij achten de kans klein dat de 

uitspraak van het gerechtshof in Amsterdam wordt teruggedraaid. Toch bestaat er een risico dat 

de investeringen in het opt-in systeem voor niets gedaan worden als de Hoge Raad oordeelt dat 

het invoeren van een opt-in systeem niet toegestaan is. 

Vraag 2  

Inwoners die momenteel ongeadresseerd drukwerk ontvangen en hier prijs op stellen, krijgen 

vanaf 1 januari 2021 dergelijk drukwerk niet meer bezorgd. Er is dan actie van de inwoner nodig 

om ergens een sticker op te halen of aan te vragen.  

Kan de wethouder toezeggen dat alle percelen/inwoners tijdig per brief op de hoogte worden 

gesteld over de nieuwe situatie en daarbij ook tegelijk een ja-ja sticker krijgen toegezonden. Zodat 

er service aan de inwoners/perceelhouders wordt geleverd om een bestaande situatie simpel 

voort te kunnen zetten, zonder daar veel moeite voor te hoeven doen. 

Antwoord 2 

Alle Ridderkerkse huishoudens zullen tijdig op de hoogte worden gesteld over de nieuwe situatie 

m.b.t. het opt-in systeem. We sturen daarbij geen Ja/Ja-sticker mee. Dit zou voor meer afval 

zorgen en onnodige kosten met zich meebrengen, aangezien niet iedereen gebruik zal willen 

maken van de sticker. De Ja/Ja-sticker kan eenvoudig worden aangevraagd.  

 



Vraag 3  

Volgens art 22 lid 2 kan het college personen aanwijzen als toezichthouder. Niet vermeld is welke 

kwalificaties dergelijke toezichthouders dienen te hebben en welke bevoegdheden ze hebben. 

Zoals het nu is geformuleerd zou elke burger aangewezen kunnen worden.  

Welk soort personen denkt het college aan te wijzen en welke bevoegdheden krijgen deze op 

grond van welke wettelijke mogelijkheden? 

Antwoord 3 

Er zijn nog weinig ervaringscijfers over de benodigde inzet. Verwacht wordt dat met de juridische 

uitspraak de adverteerders de uitkomst zullen respecteren en (digitale) alternatieven zullen vinden 

en daarmee de benodigde inzet beperkt blijft. Bovendien kunnen inwoners ook zelf een klacht 

indienen bij de Stichting Reclame Code. 

De gemeente Amsterdam doorloopt de volgende stappen alvorens over te gaan op handhaving:   

1. Melders kunnen digitaal ongewenste postbezorging melden  

2. Daarbij moet postcode en adverteerder worden vermeld 

3. Als men contact wil, dan hoort de melder of de melding leidt tot waarschuwing / last onder 

dwangsom / geen actie 

4. Adverteerders waarover geklaagd wordt krijgen waarschuwingsbrief  

5. Eventueel wordt huisbezoek door toezichthouders aangekondigd 

6. Bij huisbezoek wordt een verklaring afgenomen en vastgesteld dat de folder aanwezig is en 

de brievenbus geen Ja/Ja-sticker bevat 

7. Bij 3 constateringen volgt een (voornemen) last onder dwangsom 

Het voorstel is een dergelijk proces in afstemming met de afdeling Juridische Zaken en Toezicht 

en Handhaving ook voor Ridderkerk op te stellen. Gemaakte afspraken kunnen geborgd worden in 

de dienstverleningsovereenkomst met Toezicht en Handhaving.  

Dit zal echter in een later stadium worden geformaliseerd. In het Uitvoeringsbesluit komen we 

hierop terug.  
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